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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2020-02-27 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen  
Eva Lundström, Allergiföreningen 
Helén Lindbäck, Kommunstyrelsen, ersättare för Elisabeth Vidman 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung 
Siv Forslund, SN 
Maria Platni, Barn- och utbildningsnämnden 
Malte Larsson, FUB 
Margareta Kassfeldt, Funktionsrätt Piteå  
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 
Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsnämnden 
 

 
Övriga deltagande 

 
Lena Enqvist, omsorgschef 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
Tillgänglighetsansvarig: Anna Stamblewski, samhällsutvecklare vid Samhälls-
planering och Karin Oskarsson, handläggare för bostadsanpassningsbidrag 

Utses att justera 
 

Anita Berglund, Piteå HjärtLung 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 1 - 11 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Anita Berglund, Piteå HjärtLung   
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2020-02-27  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 1 
Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat. Han hälsar Lena 
Enqvist ny omsorgschef välkommen. Hon ersätter Tomas Backeström i rådet. 
Punkten. Presentation av nya chefer utgår. 
 
______ 
 
 
KTR § 2 
Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställdes.  
 
________ 
 
 
KTR § 3 
Val av justerare 
Till justerare utses Anita Berglund, Piteå HjärtLung 
 
________  
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KTR § 4 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll från den 5 december 2019 gicks igenom och lades till 
handlingarna. 
 
______ 
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KTR § 5 
Tillgänglighet 
Sven-Gösta Pettersson, ordf hälsar Anna Stamblewski, samhällsutvecklare 
och Karin Oskarsson handläggare på bostadsanpassningsbidrag välkommen.  
 
Kommunen har en tillgänglighetsgrupp där politiker och tjänstemän sitter 
med i.  
 
Margareta Kassfeldt, Funktionsrätt Piteå, undrar om det skulle kunna ordnas ett 
”showroom” för enklare hjälpmedel där man kunde visa upp, exempelvis: grip-
tång, osthyvel och sittkuddar, kanske vid Stadsporten.  
 
Beslut: Anna Stamblewski tar med sig frågan och undersöker om det går att 
lösa på något sätt. 
 
______ 
 
Helén Lindbäck, KS informerar om att Stadsporten bjuder in till invigning av 
den öppna delen av Stadsporten. En plats där medborgare kan utföra ärenden 
som hanteras av samhällsbyggnad, delta i dialoger och hålla sig uppdaterad om 
kommunens utveckling i morgon fredag den 28 februari kl 13-15. 
 
______ 
 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro undrar om det är planerat någon tillgäng-
lighetsvandring. 
 
Anna Stamblewski säger att det blir till hösten. 
 
Thomas Hedlund föreslår att göra en tillgänglighetsvandring på Strömnäs-
backen. 
 
______ 
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KTR § 6 
Förenings- och förvaltningsstunden 
 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
* Barn som går i skolan och som behöver speciell hjälp, exempel: 
Har lärarna kompetens vid behov? 
* Diabetes, är skolan anpassad för dem?  
 
Maria Platni, BUN informerar: För barn i behov av stödinsatser har verksam-
heten fokus utifrån barnets bästa i centrum. Det innebär att personalen ibland 
får utbildning, råd och stöd av Regionen (sjukvården), ibland genom kompe-
tens inom skolans egen organisation som elevhälsa och specialpedagoger och 
ibland har personalen själva en god kompetens för att möta behoven. Stödet 
utformas individuellt utifrån barnets behov och om det behövs kan det göras en 
åtgärds-/handlingsplan på skolan tillsammans med vårdnadshavare. Vid särskilt 
stora medicinska eller fysiska behov kan rektor söka extra medel för barn i 
behov av särskilt stöd från barn- och utbildningsförvaltningen. 
 
När det gäller diabetes är det diabetessköterska från regionen som upprättar en 
egenvårdsplan med barnet och vårdnadshavare. Regionen erbjuder även utbild-
ningar till personal på skolorna krig diabetes. Skolan bistår med mellanmål och 
skolsköterskan med rutiner t ex vad man ska tänka på vid utflykt och vart druv-
socker finns. Om man som förälder inte är nöjd med det stöd barnet får, pratar 
man i första hand med mentor och rektor. Om man upplever att det inte blir bra 
ändå vänder man sig till avdelningschef för grundskola. 
 
______  
 
Siv Forslund, SN säger att det är brukligt att det finns en handlingsplan där det 
står hur man ska jobba runt ett barn med någon typ av funktionsnedsättning. 
 
______ 
 
* Sprutspetsar och spruto (insulinpennor) som är använda, vart ska  
man lägga dem när de ska kastas? 
 
Enligt Pireva’s hemsida står det att: Hälsocentralen - Sprutor, kanyler och insu-
linpennor lägger man i en särskild kanylbehållare som hälsocentralen tillhan-
dahåller. Full behållare lämnas sedan in på närmaste hälsocentral.  
 
______ 
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KTR § 6, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
* Bemanning på särskilda boenden 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum säger att frågan gäller beman-
ningen på särskilda boenden LSS och psykiatriboenden enligt SoL. 
 
Sven-Gösta Pettersson säger att det finns inga pengar för att utöka bemanning-
en på boenden under 2020. 
 
______ 
 
* Hyra på det nya boendet, Blåbärsskogen  
Malte Larsson, FUB säger att de har träffat Jan Lindberg, verksamhetsområ-
deschef för gruppbostäderna varje höst. Frågorna från FUB har bland annat 
varit platser på gruppbostäder och hyrespriser på nybyggda bostäder. Inte fått 
någon information om vad som hände.  
 
Sven-Gösta Pettersson säger att de är medvetna om problemet att hyran blir dyr 
på nya bostäder. 
 
______ 
 
* Annons från PT – svår att läsa för synskadade 
Sven-Gösta Pettersson, ordf hälsar Helene Markström, kommunikatör väl-
kommen. Hon skriver bland annat pressmeddelande och följer alla riktlinjer, 
svårt att trycka på tidningspapper. Information kan ges ut i olika format, som 
till exempel en annons i PT kan det finnas en hänvisning i annonsen var man 
kan hitta den och läsa på webben. 
 
Helene Markström säger att det är viktigt att text finns i flera olika format, 
större textstorlek. De ska se över den grafiska profilen. Helene tittar också efter 
vad synskadade (SRF) behöver för att kunna läsa. Biblioteket är bra på att 
hjälpa till. 
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KTR § 6, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Diskuterades i rådet att vit text på gult, blått och orange botten är svåra att läsa. 
Tidningen ”Värt att veta om din kommun” som går ut till alla hushåll är svår 
att läsa för alla. 
 
Beslut: Helene Markström, kommunikatör tar med sig synpunkterna om att 
vit text inte är bra på alla bakgrunder. 
 
Vi bestämmer även att vi bjuder in formgivarna som arbetar med formgiv-
ning och typografi till nästa möte som är tisdag den 19 maj 2020. 
 
______ 
  
* Nytt reglemente för KTR – antal ledamöter 
Sven-Gösta Pettersson, ordf berättar att ärendet kommer upp i kommunfull-
mäktige KF i mars 2020. 
 
______ 
 
*Samråd efterlyses, så inte föreningar får läsa i PT vad som gäller (ex 
Bryggan) 
Sven-Gösta Pettersson, ordf säger att exempelvis arbetsutskottet bestämmer 
inte när PT skriver och publicerar, men ambitionen finns att informera innan 
det kommer ut i pressen.  
______ 
 
Malte Larsson, FUB berättar att när två ungdomar flyttade in på gruppboendet 
blev de lovade att deras lägenheter skulle renoveras efter 12 år. Blev väldigt 
förvånad när det stod klart för dem att ägandet av boendet hade övergått från 
Pitebo till fastighets på kommunen, en informationsmiss. 
 
______ 
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KTR § 6, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Frågor från Funktionsrätt Piteå 
* 91-årig kvinna hemskickad från akuten. Hur fungerar samarbetet 
mellan kommunen och landstinget? 
 
Lena Enqvist, omsorgschef berättar att en avvikelse är gjord och att ett möte är 
inplanerat med regionen för att utreda hur detta kunde hända och för att det inte 
ska kunna uppstå igen. 
 
Margareta Kassfeldt, Funktionsrätt Piteå säger att de ska lyfta denna allvarliga 
incident i Patientrådet. 
 
______ 
 
* Önskan om ett ”Showroom” för enklare hjälpmedel 
Frågan är behandlad under § 5 Tillgänglighet 
 
______ 
 
* Piteå kommun ska vara en barnvänlig kommun, vad görs? 
Barnkonventionen – lag från och med 1 januari 2020 angående barns 
rättigheter. 
 
Elisabeth Lindberg, Kultur & F säger att Piteå kommun alltid ska vara en barn-
vänlig kommun och speciellt i år. Det är många aktiviteter på skolor, bibliotek, 
Kaleido och föreningar. 
 
______ 
 
Kommunen gör kontinuerligt en ”Enkätundersökning Personligt”. Det är en 
hälso- och livsstilsundersökning som genomförs årligen bland elever i åk 7 och  
9 i grundskolan samt åk 2 i gymnasiet. Förut har det varit flickor som mår  
dåligt, nu uppger även pojkar att de mår dåligt, men många mår också bra. 
 
Kultur- och fritid ska träffa alla högstadieelever och få en dialog och höra vad 
de vill göra. 
 
______ 
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KTR § 6, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Sven-Gösta Pettersson berättar att bolag och nämnder har listat vad de gör: 
* PiteEnergi har haft barnkalas i Södra hamnen bl a  
* Pireva - Norrmalmskolan vann designtävlingen och deras bidrag pryder 
   sopbilen 
* Fastighets- och service har haft en dialog runt kosten 
* Socialnämnden – Fältassistenter jobbar med förebyggande arbete samt  
   uppsökande verksamhet och de vänder sig till kommunens ungdomar i 
   åldern 12 – 18 år 
* Kyrkan ordnar familjeläger 
 
______ 
 
Siv Forslund, SN säger att kommunen har en hel del aktiviteter, men hur är det 
ute i byarna? 
 
Elisabeth Lindberg, K & F svarar att byarna har ett ganska aktivt föreningsliv. 
Ungdomarna i Sjulnäs vill kanske ha en motorgård och stan något annat. 
 
______ 
 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen undrar om det finns något samarbete med 
Korpen? 
 
Elisabeth Lindberg, K & F säger att unga som idrottar slutar ofta vid 15 - 16 
årsåldern. Vissa föreningar har fortsatt med att ungdomar kan få träna fotboll 2 
gånger per vecka. 
 
PUFF - Piteås unga friskare framtid – Puff för dig som går åk 7 - åk 3 på gym-
nasiet. Elever som går på högstadiet eller gymnasiet och vill prova på att träna 
kan få göra det gratis på ett antal anläggningar. 
 
Elisabeth Lindberg, K & F säger att ungdomarna kan ha önskemål om en fri-
tidsgård för att kunna hänga, men vad innebär det? 
 
Eva Lundström, Allergiföreningen undrar om det är det möjligt för föreningar 
att söka bidrag för barnen? 
 
Elisabeth Lindberg svarar att det inte finns några speciella bidrag att söka. 
 
______ 
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KTR § 6, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Helén Lindbäck, KS informerar om att det är Barnens År, då Barnkonven-
tionen blir lag 2020 vill kommunstyrelsen uppmärksamma detta 
 

- KS har beslutat att all medborgardialog under 2020 ska ha fokus på 
barn och unga 

- KF har beslutat att alla verksamheter och styrdokument ska ses över i 
enlighet med SKR:s rekommendationer och att KF ska utbildas om 
barnkonventionen 

- KS har beslutat att rekommendera alla nämnder att utbilda sina ledamö-
ter om barnkonventionen 

- Ett förslag är på väg upp till KS där kommunchefen får i uppdrag att 
organisera samordningen kring barn och ungas hälsa 

  
______ 
 
Elisabeth Lindberg, K & F berättar att det blir fler tjänster som kommer att 
jobba med anpassning och tillgänglighet i skärgården. 
 
Badhusparken och andra anläggningar som behöver fixas till. 
 
Lokalen Hemlunda på Nolia görs om till matsal. I källaren blir nya 
Hemlundalokalen, en hiss kommer att byggas. 
 
Sitter mycket med budget 2021, riktlinjer från KS och KF. 
 
______ 
 
Malte Larsson, FUB säger att de har danser 3 ggr/år, var kan de ha danserna? 
I fredags var de på dans i matsalen på Nolia och det kommer de att fortsätta 
med. 
 
______ 
 
Tord Eliasson, Diabetsföreningen händer det något under jubileumsåret? 
 
Elisabeth Lindberg säger att stora firandet blir den 12 maj 2021. Föreningar 
kan söka medel ur en pott på 1 miljon kronor för aktiviteter. Det blir också en 
vandring mellan kyrkorna Öjebyn – Piteå. 
 
______ 
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KTR § 6, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Sven-Gösta Pettersson berättar att ett nytt gruppboende som ska heta Blåbärs-
skogen kommer att öppna i vår, det blir sex boendeplatser. Socialtjänsten 
kommer att öppna ett LSS-boende för barn och unga under hösten.  
  
Dagverksamheten Rubinen kommer att flytta tillbaka till Onyxenhuset efter 
renoveringen. 
 
Det har varit introduktion för nya chefer. 
 
Ekonomi gick -52,1 miljoner kronor back förra året. 
 
______ 
 
Elisabeth Lindberg K & F säger att det är avsatt ett kulturmål, ett mål för alla. 
Det är viktigt att föreningarna kommer med sina synpunkter och tycker till när 
kulturmålen ska skrivas i planen.  
 
______ 
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KTR § 7 
Föreningsbidrag 
Sven-Gösta Pettersson hälsar Carina Westbom, verksamhetsutvecklare väl-
kommen. 

Carina berättar att råden har föreningsbidrag och tanken är att bidraget ska vara 
till för att göra samhällsnytta för målgruppen.  
 
Carina handlägger för Kommunala tillgänglighetsrådet KTR och Kommunala 
förebygganderådet KFR. Går igenom anvisningen för föreningsbidraget.  
 
• Organisationen ska ha varit verksam under minst tolv månader inom 

  Piteå kommun 
• Föreningen ska ha antagna stadgar och minst tio medlemmar som betalt 

 medlemsavgift föregående verksamhetsår 
 

• Föreningen ska ha en tydlig socialpolitisk inriktning på sin verksamhet 
• Föreningens inriktning ska ha positiv betydelse för socialnämndens 

 verksamhet 
• Föreningens verksamhet ska inrymmas inom målgruppen för 

 Kommunala tillgänglighetsrådet, Kommunala pensionärsrådet, 
 eller Kommunala förebygganderådet 

 
Riktlinjer för föreningsbidraget, se bilaga 1 och ansökningsblankett, se bilaga 2. 
 
Ansökan ska sändas in till socialnämnden senast 30 april bidragsåret. 
Kom ihåg att dela upp de betalande medlemmarna i män och kvinnor. 
 
Beslut: Rådet anser att det är bra om föreningsbidraget fortsätter som det är 
idag. 
 
______ 
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KTR § 8 
Framtidens Stöd och omsorg 
Sven-Gösta Pettersson, ordf berättar att arbetsgruppen har kommit med fyra 
inriktningsförslag, och det är inom dessa områden:  
 

1. Förändrad verksamhetsinriktning socialpsykiatri 
2. Våld i nära relationer, våldsutsatta vuxna 
3. Missbruk – hemmaplanslösningar och öppenvård 
4. Förslag till förändrad verksamhetsinriktning barn- och familj 

Arbetsgruppen för Framtidens Stöd och omsorg har skickat ut handlingarna på 
remiss till de föreningar som sitter med i kommunala pensionärsrådet, tillgäng-
lighetsrådet samt förebygganderådet. Synpunkterna skickas till 
linda.stenstrom@pitea.se senast den 15 mars.  
 
______ 
 
Margareta Kassfeldt, Funktionsrätt Piteå berättar att de har anordnat en före-
läsning den 21 april 2020. Två personer från Funktionsrätt Sverige, den ena är 
projektledare den andra en doktorand. De jobbar med universell utformning, att 
det ska göras rätt från början. Det är inte klart med lokal ännu. Föreläsningen 
börjar kl 13 – 16. Det bjuds på fika. Välkomna! 
 
______ 

Anita Berglund, HjärtLung Piteå berättar att de har ett samarbete med hälso-
centralerna i Hortlax, Hällan och Piteå. Hälsocentralerna ska erbjuda hälsosam-
tal till 30- ,40-, 50- och 60-åringar och de har ett centralt utarbetat material och 
utbildade samtalsledare för just detta ändamål. Vårt material består av fem träf-
far och behandlar hälsa ur ett helhetsperspektiv, inte bara ur ett sjukvårdsper-
spektiv.  
 
______ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:linda.stenstrom@pitea.se


Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2020-02-27 

  14 (14) 
 

    
   
   
  
   

 

 

KTR § 9 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 
 
______ 
 
 
KTR § 10 
Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 7 maj 2020, 
klockan 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum på våning 3, Stadshuset.  
På grund av att dörrarna är låsta mellan avdelningarna på stadshuset, vill jag att 
ni går in vid entré 3, närmast Svartudden och sätter er ner och väntar vid  
Receptionen på Försörjningsstöd, så kommer jag och hämtar er där. 
Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir tisdag den 19 maj 2020, klockan 08:30 i 
Fyrkanten vid stadshusets entré.  
 
______ 
 

KTR § 11 
Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar mötet.  
 
______ 
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